

ស័ង្វសិល្ប៍ជ័យ

ភាគទី៧

លុះរៀបចំរួចស្រេចហើយ ទ្រង់ក៏ក្រាបបង្គំយាងសម្តេចព្រះមាតុច្ចា ចូលព្រះនគរ។ កេសរសុមន្តាស្តាប់ហើយឆ្លើយថា៖ “កូនអើយចិត្តមាតាមិន ណាយបិតាកូននោះឡើយ តែថាមាតាមានបុត្រីដែលត្រូវជាប្អូនបុត្រ ឥឡូវ ត្រូវព្រាត់ទៅឆ្ងាយរហូតដល់ពិភពនាគ ដោយបុណ្យចេស្តាររបស់បុត្រដូច្នោះ សូមបុត្រទៅយកប្អូនមកមូលនឹងមាតាផង...”។ ព្រះពោធិសត្វទ្រង់សណ្តាប់ រួចក៏ធានាថា នឹងទៅយកមកថ្វាយឲ្យបាន។ បន្ទាប់មកព្រះពោធិសត្វក៏នាំ មាតុច្ចាទៅគង់នៅប្រាសាទទិព្វ ដោយចំណីអាហារតាមតែចិត្តនឹក ទ្រង់ក៏ឲ្យ រាជសីហ៍នៅចាំថែរក្សាព្រះមាតុច្ចា ស្រេចហើយក៏ក្រាបបង្គំលាចេញទៅ។ ទ្រង់អធិដ្ឋានផ្សងនូវបារមីព្រះអង្គ ដែលអនាគតក្លាយជាព្រះពុទ្ធថា៖ “បើឋាន នាគនៅត្រង់ណាសូមឲ្យស័ង្វសិល្ប៍ជ័យនាំទៅទីនោះ”។ ផ្សងស្រេចទ្រង់ក៏ ឡើងគង់លើស័ង្វ ហើយស័ង្វក៏នាំផ្លូវទៅដល់ឆ្នេរសមុទ្រ ស័ង្វក៏មុជជ្រែកផ្ទៃ ទឹកនាំព្រះពោធិសត្វរហូតដល់ឋាននាគ។ ព្រះពោធិសត្វទ្រង់យាងមើលផ្សារ តាមកន្លែងផ្សេងៗ រួចហើយក៏បបួលរាស្ត្រនាគលេងល្បែងបាសកា។ រាស្ត្រ នាគទាំងអស់លេងជាមួយព្រះពោធិសត្វ គ្មាននរណាមួយយកឈ្នះបាន ឡើយ។ មិនយូរប៉ុន្មានក៏ពួល្បីដល់មន្ត្រីនាគ។ មន្ត្រីនាគក៏បានយាងព្រះ ពោធិសត្វទៅលេងបាសកា ហើយក៏ចាញ់ដៃព្រះពោធិសត្វ។ កាលនោះទ្រង់ ក៏អួតអាងថា៖ “មិនថារាស្ត្រ ឬមន្ត្រីទេ គ្មាននាគណាមួយអាចឈ្នះលើយើង ជាមនុស្សបានឡើយ”។ ក្នុងកាលនោះដែរ មន្ត្រីនាគក៏បាននាំពាក្យទៅទូល

ស្តេចនាគ។ ព្រះបាទកុដង្គនាគទ្រង់សណ្តាប់រួចត្រាស់បញ្ជាថា៖ “ទៅអញ្ជើញ
 ព្រះចៅនោះមក លាក់មកដល់ហើយ មនុស្សណាហ៊ានមកអួតលេងបាសកា
 នឹងនាគនោះឃើញរាស្ត្រ និងមន្ត្រីនាគចាញ់ដែរនោះ ដោយសារពួកគេខ្លីខ្លា
 ប៉ុណ្ណោះ ចំណែកយើងមានបុណ្យគ្មាននរណាមកលេងឈ្នះយើង
 ឡើយ...”។ កាលនោះអាមាត្យទទួលរាជបញ្ជាហើយ ក៏ប្រញាប់រត់ទៅក្រាប
 បង្គំព្រះពោធិសត្វទូលថា៖ “បិតិត្រព្រះមហាក្សត្រ ពេលនេះស្តេចនាគ ទ្រង់
 យាងស្តេចទៅ...”។ ព្រះពោធិសត្វពុំបានប្រណិប័តន៍ស្តេចនាគទេ ទ្រង់គង់
 ស្ងៀមដោយមិនមានភ័យអ្វីឡើយ...។ ស្តេចនាគទទួលហើយ ក៏បានសួរពី
 ឈ្មោះ និងនគររបស់ព្រះពោធិសត្វ។ ព្រះពោធិសត្វសណ្តាប់ហើយ ឆ្លើយ
 ថា៖ “ព្រះបិតាយើង ព្រះនាមសេនាកុត្តរាជសយរាជ្យនៅ ឧត្តរពញាល យើង
 ជាព្រះបុត្រព្រះអង្គព្រះនាម ស័ង្វសិល្ប៍ជ័យ”។

យើងមកឥឡូវ ប្រយោជន៍នានៅ លេងលង់បាសកា

ភ្នាល់យកសម្បត្តិ រម្យរដ្ឋសីមា នូវអង្គព្រះមហា

មហេសីមិត្តផង។

ស្តេចនាគទ្រង់សណ្តាប់រួច ក៏ឆ្លើយថា៖

ឯអង្គក្សត្រី រតន៍រាជមហេសី ពីរនឹងអាត្មា

នោះសូមពីមិត្ត ចេញឥតសង្ហា វិរាជសីមា

ថ្វាយដោយចិត្តចង់។

នេះបើមិត្តឈ្នះបាសកាយើង។ នឹងថ្វាយរាជសីមាដោយមិនប្រកែកឡើយ
 យើងសូមតែរាជទេពិចេញប៉ុណ្ណោះ តែថាបើមិត្តចាញ់ដែរវិញ តើបានអ្វីមក
 ជាតំណាងបាសកា? ព្រះពោធិសត្វឆ្លើយ យើងមានជួសសិល្ប៍ ព្រះខ័នជ័យនិង

ស័ង្វ ទ្រព្យទាំងបីនេះ គឺមានតម្លៃឥតគូប្រៀប យើងសូមដាក់ជាតំណាង បើ យើងចាញ់ដៃមិត្ត យើងនឹងប្រគល់ឲ្យដោយមិនប្រកែកឡើយ...។

ស្តេចនាគសួរវិញ មិត្តអើយមិត្តថា យកធូសិល្ប៍ ព្រះខ័ន និងស័ង្វជាតំណាង បាសកា តើសិល្ប៍នោះមានប្លន្ទិយ៉ាងណា?

ព្រះពោធិសត្វទ្រង់សណ្តាប់រួច ក៏ទ្រង់ថ្លែងសរឡើងទៅលើអាកាសវេហាស៍ ក្លាយជាប្រាសាទដ៏ស្អាតមួយ មានកិន្ទរីយ៉ាងលូតលូនមើលទៅគួរឲ្យអស្ចារ្យណាស់។ ព្រះពោធិសត្វ ទ្រង់មានបន្ទូលថា៖ “មិត្តឃើញទេ នេះគ្រាន់តែធូសិល្ប៍បន្តិចប៉ុណ្ណោះ ចំណែកស័ង្វមានកំលាំងខ្លាំងមហិមា”។ ទ្រង់ក៏បោះឡើងទៅលើ បញ្ចេញទឹកប្រៀបបាននឹងភ្លៀង រួចហើយទ្រង់ក៏ត្រូវព្រះខ័ន ក្លាយជាអគ្គីធាបឆេះសន្ទោសន្ទោ។ លុះចប់ហើយ ទ្រង់ក៏សួរថា៖ “ដូចម្តេចហើយមិត្ត តើរបស់ទាំងបីនេះអាចតាំងតំណាងបាសកាបានទេ?”។ ព្រះបាទ កុដង្កនាគទ្រង់តបវិញថា៖ “ធូ សិល្ប៍ ព្រះខ័ន និងស័ង្វសឹងជារបស់ប្រពៃណាស់អាចតាំងជាតំណាងបាន”។ រួចហើយ ទ្រង់ក៏ឲ្យអាមាត្យរៀបចំបាសកា។ បន្ទាប់មកក្សត្រទាំងពីរក៏លេងបាសកាយ៉ាងយកចិត្តទុកដាក់។ ទីបំផុត ព្រះពោធិសត្វបានឈ្នះស្តេចនាគប្រាំពីរក្តារ ព្រះពោធិសត្វទ្រង់មានបន្ទូលថា៖ “យ៉ាងម៉េចហើយមិត្តពេលនេះយើងឈ្នះហើយ យើងមិនយកទេដែរដីសីមារបស់អ្នក យើងយកតែរាជទេព៌ទៅនគរវិញប៉ុណ្ណោះ”។

ស្តេចនាគឆ្លើយ យើងមិនឲ្យរាជទេព៌ទៅមិត្តបានទេ យើងបាននិយាយពីដើមមកថាបើមិត្តឈ្នះ មិត្តយកសីមាចុះ ត្រង់រាជទេព៌និងយើងសូមចុះចេញ។

ព្រះពោធិសត្វមានបន្ទូល យើងនឹងមកទៅឲ្យបាន ចូរមិត្តស្តាប់ណាយើងវាយវ៉ាប់ប្រាប់មិត្តថា ព្រះអង្គសេនាកុត្តរាជយើងមានអនុជក្សត្រីមួយអង្គព្រះ

នាមកេសរសុមន្ទាដែលកុម្មុំណ្ហាល្អចយកមក ហើយក៏មានបុត្រីមួយអង្គនាម
 សុពណ៍ទេវីនេះ ត្រូវជាប្អូនស្រីយើង ដូច្នោះយើងត្រូវតែយកទៅវិញ ហើយបើ
 ចង់ច្បាំងគ្នាតែគិតឲ្យវែងអម្បាលកុម្មុំណ្ហាយក្សមានពលរាប់មិនអស់ គង់មិន
 ធានាបាននឹងប្ងូងយើង ចំណែកស្តេចនាគ យើងមិនភ័យព្រឺព្រួចអ្វីឡើយ...។
 មានបន្ទូលតែប៉ុណ្ណោះ ទ្រង់ក៏ចូលទៅចាប់ដៃសុពណ៍ទេវីៗ ភ័យក៏ហៅស្តេច
 នាគឲ្យជួយ។ ស្តេចនាគឃើញដូច្នោះខឹងក្រោធយ៉ាងខ្លាំង ហៅអស់ពល
 យោធាសេនាមន្ត្រីមកដើម្បីតតាំងប្ងូង។ ពួកពលនាគ សេនាណាគមកចោម
 ពោមព្រះពោធិសត្វ និងប្រែកាឡាគ្រប់រូបភាពមើលទៅគួរឲ្យខ្លាចណាស់ តែ
 ព្រះពោធិសត្វមិនភ័យខ្លាចអ្វីឡើយ ទ្រង់មានបន្ទូលថា៖ “តើមកជុំគ្នាហើយឬ
 នៅនឹងអាលយើងថ្ងៃសរកុំឲ្យសល់”។

ស្តេចនាគឆ្លើយថា៖ “រឺយមនុស្ស! កុំមកអួតអាង មិនដឹងប្ងូងយើង”។ ពោល
 ហើយស្តេចនាគ ក៏ថ្ងែងសរទៅលើអាកាសក្លាយជាអារុជជាច្រើនធ្លាក់ចុះមក
 ព្រះពោធិសត្វក៏ថ្ងែងសរជាខ្យល់ផាត់ទៅអស់។ រួចហើយទ្រង់ក៏ថ្ងែងសរជា
 គ្រុឌធំហោះមកចឹកនាគស៊ី។ សេនា មន្ត្រី ព្រមទាំងស្តេចនាគទាំងអស់ភិត
 ភ័យរត់គេចរកកន្លែងពួនគ្រប់គ្នាដោយខ្លាចបារមី ព្រះពោធិសត្វក៏បានឲ្យ
 ស័ង្វដេញនាគចេញទាំងអស់ដោយផ្តាំថា កុំសម្លាប់គ្រាន់តែបំភ័យឲ្យរាង
 ចាលទៅបានហើយ...។ ក្នុងកាលនោះដែរ ទេពតាក៏បានថ្វាយព្រះពរសព្វ
 សាធុការដល់ព្រះពោធិសត្វ ហេតុព្រះអង្គទ្រង់ក៏បានត្រាស់ជាព្រះពុទ្ធនា
 អនាគត។

(សូមដានរឿង ស័ង្វសិល្ប៍ជ័យ ភាគទី១០ នៅសប្តាហ៍ក្រោយ)